
ZÁPIS 
 

Jednání komise pro cestovní ruch 24.1.2024  

Zasedací místnost Rady města Pardubic 

Přítomni: (jména jsou uváděna bez titulů) 

Mokrá Simona, Ministrová Mária, Mlateček Jaroslav, Kraus Eduard, Klodová Pavla, Němcová Libuše, 

Šárka Jan, Kasičová Hana, Horáková Alena, Čech Ivan, Lenka Makovská, Zvěřinová Ludmila 

Živný René (náměstek primátora), Manová Klára (tajemnice komise) 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

Program jednání: 

1. Akční plán pro oblast CR na rok 2024  
2. Prezentace žadatelů o dotace z PPCR 2024 
3. Různé 

………………………………………………………………………………………………………………………………………………… 

V úvodu jednání přivítala a představila předsedkyně komise novou členku komise Lenku Makovskou, 

která je novým členem za TO Pardubicko od 1.1.2024. 

1. Akční plán pro oblast CR na rok 2024 

Členům komise byl na prosincovém jednání komise zaslán a představen návrh Akčního plánu pro oblast 
cestovního ruchu na rok 2024. Komise byla s dokumentem seznámena, bez návrhů na úpravu či 
doplnění. Následně byl dokument projednán 19.12.2023 na valné hromadě spolku Pardubicko – 
Perníkové srdce Čech, kde taktéž nedošlo k dalším úpravám, na tomto jednání byl tedy finální 
dokument předložen členům komise ke schválení a doporučen ke schválení Radě města Pardubic.  Bylo 
přistoupeno k hlasování o návrhu. Počet přítomných členů s hlasovacím právem byl 10, komise byla 
usnášeníschopná. 

Přijato usnesení: Komise pro cestovní ruch schvaluje předložený Akční plán pro oblast cestovního ruchu 

na rok 2024. 

Hlasování: Pro: 10   Proti: 0     Zdrželi se: 0 

Usnesení bylo přijato. 

2. Prezentace žadatelů o dotace z PPCR 2024 

a) FRIENDS FEST  

IX. ročník multižánrového open-air festivalu s vazbou na USA představil Roman Morávek. 

Letošní termín festivalu je 10.8.2024. Průměrná návštěvnost je 15 000 tis. osob. Cílová skupina 

jsou především rodiny s dětmi. Akce rozšiřuje nabídku turistických aktivit města a svou 

bohatou mediální kampaní přispívá též k jeho zviditelnění. Program zakončený ohňostrojem 

nabízí prezentace amerických automobilů a motocyklů, závod rodea, indiánskou vesničku, 

westernová vystoupení, adrenalinovou zónu pro teenagery a různá hudební vystoupení jako 

doprovodný program. Statické a dynamické ukázky dobové i současné vojenské techniky 



nabídne military zóna. Veškerý program je zahrnut v ceně vstupného, která činí 300, 350, 400, 

450 a 550 Kč. Novinkou letošního ročníku bude zavedení rodinného vstupného (900, 1050, 

1200 a 1500 Kč), jump bag (skok ze 4 a 6 m do velkého vzduchového polštáře), projížďky na 

koních, exhibice na u-rampě a parkour. Festival spolupracuje se Sportovním parkem Pardubice, 

pro jehož účastníky nabízí vstupenku 1+1 zdarma, Zelenou bránou a Východočeským muzeem. 

V rámci udržitelnosti (využívání zálohovaných kelímků) spolupracuje pořadatel také se SmP 

(svoz tříděného odpadu).  

 

b) Zvýšení turistické atraktivity Zámku Pardubice v roce 2024 

Celkem tři akce s významným turistickým potenciálem pořádané na Zámku Pardubice v roce 

2024 prezentoval Tomáš Libánek. Představen byl 3. ročník festivalu věnovaného regionálním 

pivovarům Pardubický festival piva (15. 6. 2024), který reaguje na poptávku návštěvníků po 

akcích spojených s kvalitní gastronomií a prezentuje menší i větší lokální pivovary. Návštěvnost 

tohoto festivalu byla v minulém roce 3 548 osob, vstupné činí max. 50 Kč. Další prezentovanou 

akcí byl 8. ročník vojensko-historické akce Střílení u pernštejnských kanonů (7. 8. 2024). Akce 

vedle závěrečné slavnostní salvy z kanónů nabízí bohatý program jako např. kostýmované 

ukázky historických řemesel, střelba z historických zbraní, šermířská skupina. Návštěvnost akce 

v roce 2023 byla 1 738 osob. Třetí připravovanou akcí je zážitkový způsob seznámení s historií 

civilní obrany a studené války Branný den v krytu (10. 8. 2024), která si klade za cíl interaktivní 

formou zvýšit povědomí o mimořádné technické památce v renesančním opevnění zámku. 

 

c) PRIMA FRESH FESTIVAL 

Projekt festivalové tour 2024 představil zástupce pořádající agentury Petr Jirásek. 

Gastronomický festival na závodišti se letos uskuteční v termínu 22. – 23. června. Festivalová 

tour se uskuteční v dalších 4 městech (Brno, Kroměříž, Plzeň).  Jedná se o 11. ročník, očekávaná 

návštěvnost je 10 – 15 000 tis. osob. Vstupné je ve výši 150,- Kč /2 dny v předprodeji, 150,- 

Kč/den na místě. Novinkou letošního ročníku bude především propojení festivalu s Pohárem 

Slavia pojišťovny – II. kvalifikací na Velkou pardubickou se Slavia pojišťovnou v sobotu  

22. června. Dalšími novinkami bude prezentace legendárních restaurací (např. Café Imperial), 

Chef’s Table (projekt kombinující exkluzivní degustační zážitek pro menší skupinu hostů a 

kuchařskou show pro širokou veřejnost), či Talks Stage „Pod pokličkou“ (rozhovory s 

kuchařskými esy, foodblogery a influencery). Tour je tradičně doprovázena silnou mediální 

podporou FTV PRIMA, kdy je město Pardubice zviditelněno jako místo konání festivalu. Na 

samotném festivalu jsou pak prezentovány také lokální restaurace a producenti (ca 1/3 – ½  

prezentujících). Z následné diskuze vzešel podnět tyto lokální stánky a prodejce viditelně 

označit. Dále byl vznesen dotaz, zda je s ohledem na očekávanou vyšší návštěvnost letošního 

ročníku řešena otázka parkování a dopravní dostupnosti. P. Jirásek informoval, že se snaží 

situaci podchytit, mimo jiné počítají také s výpomocí letiště Pardubice. Alena Horáková 

doporučila pro přesnější údaje o návštěvnosti využít zbytková data mobilních operátorů.   

d) SUP Pardubice 

Projekt rozšíření služeb SUP představil Lukáš Uncajtík. S cílem zpřístupnění služeb pro další 

segment zákazníků a jako další možnost zpřístupnění a využití aktivit na řece Labe by v roce 

2024 pan Uncajtík rád rozšířil svou nabídku půjčovny nákupem 3ks lodí s motorovým pohonem 

pro 4-5 osob v celkové hodnotě 491 tis. Kč. Pro tyto lodě by bylo také nutné nechat zbudovat 

nové molo za ca. 185 tis. Kč. Na podpoře nákupu lodí se podílí i Pardubický kraj. Pan Uncajtík 

by rád žádal jako OSVČ, předpokládaná výše požadované dotace je 150 tis. Kč. 



 

3. Různé 

Klára Manová informovala členy komise o možném provozu lodě Arnošt snad již od letošní letní sezony. 
Další jednání komise se uskuteční dne 21.2.2024 výjimečně v Historickém sále. Na programu bude 
hodnocení žádostí o dotace. 

 

Zapsala: 

 Klára Manová, tajemnice komise 

 

Ověřili:      

Simona Mokrá, předsedkyně komise pro CR                           Eduard Kraus, místopředseda komise pro CR
          


